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   !!!מראש תודה

 

 בשבועות קבלנו את התורה... ובפסח מה קבלנו??? 

ליל שימורים הוא לה' להוציאם  ...יש פסוק בפרשת בא... פסוק ששנים קראתי אותו... ואף פעם לא שמתי לב מה הוא אומר

אנחנו לא שמים לב... אבל בפסוק הזה כתוב מסר מאד  ממצרים... הוא הלילה הזה לה' שמורים לכל בני ישראל לדורותם 

 חשוב!!!!

כשעם ישראל נגאלו ממצרים... הם לא רק נגאלו ממצרים... הם קיבלו באותו יום את הדבר הזה ששמו גאולה!!! מאותו יום  
אז ביציאת מצרים קבלנו את  מד הר סיני... קבלנו את התורה!!! ואילך הם קיבלו כלי כזה שקוראים לו גאולה... זה כמו שבמע

 הגאולה!!!
 זה לא שנגאלנו אלא קבלנו כח כזה ששמו גאולה!!!!

 אתה שם לב להבדל?? בין להגאל... ובין לקבל כח ששמו גאולה?? 
 --- אתה יודע מה ההבדל?? ההבדל הוא כך 

 --- 
צר לי לאכזב אותך אבל העולם אכזרי... העולם מטבעו נסוג כל הזמן לאחור.. כל דבר צועד לכיליון... ככל שנוקף הזמן... האדם  
מזדקן... הבגד מתבלה... הדור יורד... זה חוק בל יעבור כל מה ששייך לעולם אף פעם הוא לא צועד קדימה!!! רק אחורה!!!!  

... ואח"כ הוא נהיה יותר צעיר ויותר צעיר עד ש.... ש... אף פעם זה לא קרה ולא יקרה!!!  אף פעם לא קרה שבן אדם נולד זקן 
 תמיד נקודת ההתחלה היא צעיר... ומיום ליום הוא דועך ודועך עד שהוא נגמר...  

אף פעם לא קרה שהבגד היה ישן... ונהיה פחות ישן... עד שהוא נהיה חדש.. וחדיש... לא!! אף פעם הכיוון הוא לא בעליה!!!  
תמיד הכיוון הוא בנסיגה!!! כל דבר בעולם הוא בכיוון של נסיגה... גם בדור של הטכנולוגיה... כל הקידמה היא בגילויים... אבל  

 וא בנסיגה מתמדת...    העולם לכשעצמו... כחומר... ה 

 ככה זה!!! זה העולם!!!! אלו הם הנתונים!!!  

 המושג "יהיה טוב" הוא מושג יהודי מובהק!!!! 
)למעט התפיסת מחשבה הזו ששמה "יהיה טוב" רק אצל העם היהודי קיים... אבל גוי נורמלי שיש לו שתי רגלים על הריצפה  

גוי שיש לו שכל ריאלי ומפוכח... אם קורה חלילה משהו לא טוב... הוא לעולם    כל השכנים הרוסיים שלי שהם בדרך כלל "על חומר..."(
אבל הוא אף   )או יותר נכון: שלא קרה משהו רע...(לא יחשוב שיהיה טוב!!!! הוא בהתחלה אולי ינסה להשלות את עצמו שיהיה טוב...  

פעם לא יקווה באמת שיהיה טוב... ו... ולמה??? כי... כי... כי הניסיון המר של העולם טופח על הפנים והוכיח תמיד... ש... ש...  
 שאין שום סיבה שיהיה פתאום יותר טוב!!!

היות והעולם בצורתו הטבעית צועד תמיד לכיוון הבלאי והכיליון... אז אין שום סיבה שהגלגל יתהפך פתאום... הכח המשיכה 
 הטבעי של העולם הוא הנסיגה לאחור!! וממילא מי שנסוג לאחור... אין שום סיבה שזה יתהפך פתאום... 

 אה... מה אתה אומר על המשפטים הפסימיים האלו??? 
 כן!!! זה נכון! זה אמנם כואב... אכזרי... ומאד לא מעודד.. אבל זה העולם... 

 !!!! שטמונה באותו פסוק   ו... וזה התפנית שקרתה לעם ישראל ביציאת מצרים 
 עם ישראל קיבל מתנה נצחית ששמה גאולה!!!!  

מה פירוש גאולה?? גאולה פירושה: כן... גם אם יהיה שחור... שחור משחור... והכל יראה מדרדר ומתרסק ויורד... והלבנה תתקטן  
וזה תופעה שהיא בניגוד  ותתקטן עד... עד ש... שהיא כמעט תיעלם... ו... ואז פתאום יגיע חיוך גדול... והכל יתהפך לטובה...  

וכבר שאל הרב דסלר זצ"ל: למה אנחנו אומרים זמן חרותנו?? היה צריך לומר זמן    גמור לכל הטבע הטבעי של העולם!!!! 
שיצאנו בו לחרות?? התשובה היא: זה שלא שיצאנו בו לחרות... אלא חג שבו קבלנו את הכח הזה ששמו חרות!!! ולקחנו אותו  

   !!!!! לדורותם איתנו 
 --- 

אתה מנסה לקוות שה' יעזור... אבל... אבל... אבל אתה לא מצליח להבין מאיפה?? איך?? איך תצמח הישועה???  
 מאיפה זה יצוץ?? אין שום כיוון.. 

אתה צודק!!! התחושות שלך מאוד מובנות!! ההתנהלות של העולם באמת סותרת את המהלך הזה... אז זהו זה...  
שתדע שנכון... באמת ע"פ הטבע הפשוט של העולם.. אין סיכוי שהכל יתהפך לטובה... אבל בשביל זה הקב"ה נתן  

ש"ע... זה בסדר... גם אם אתה לא  לנו כח מחודש ששמו גאולה!! ואת הדרכים איך לעשות את זה תשאיר לרב
מצליח לתת לרבש"ע רעיונות איך לגאול אותך... הוא מסתדר גם בלעדיך... תשאיר לו את זה.. כשתפתח את הדלת  

 בשפוך חמתך... תפתח איתה גם את הראש... תשאיר לו את העבודה...   
אגב: רגע לפני סגירת הגיליון במאמר המוסגר שמתי לב לדבר מעניין: שיותר קל לי להאמין בברכת מחיה המתים  
מאשר להאמין בברכת רפאנו!!! ולמה?? כנראה שיותר קל להאמין בהמצאה!! סו"ס הקב"ה המציא את העולם...  

וטפת!!! יש לפעמים כל מיני קרעכץ...  קל לי להאמין ביש מאין.. אבל רפאנו...?!? רפאנו זה סוג של תחזוקה ש
והקב"ה מגיע ומתחזק את העסק... שם עוד קצת שמן מכונות... לחזק את הברגים של הגוף... תחזוקה שוטפת זה  

 אומר שהקב"ה כל הזמן כאן... בשוטף... בשטח... זה כבר יותר אמונה חושית... מעניין... צריך עוד לדבר על זה..   
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    אין כמו עם ישראל... 
 אין כמונו ולא יהיה... 

ומעולם  מאז  אותי  שמלווה  עצומה  תמיהה  ישנה 
לא   אני  ומסתמא  האחרונים...  וחצי  בשנה  ובפרט 

 היחיד... השאלה זועקת עד לב השמים:
ונמשך   נוטה  ערבי  כל  למה  כדלהלן:  היא  השאלה 
מטבעו להיות דתי... זה המושכל ראשון שלו... בעזה 

ואילו אצל  רוב הערבים הם דתיים חוץ ממי שלא!!!  
הפוך, בדיוק  זה  יהודי    יהודי  צעיר  קח  לצערנו 

קלאסי... תשאיר אותו כמות שהוא... אם לא תשקיע  
החרדים  חילוני...  יצא  בטוח  הוא  אותו...  ותחנך  בו 
להבטיח   כדי  קשה  ועובדים  מזיעים  מאוד  מאוד 
צריך   לא  ואני  היהודית  בדת  ילכו  שלנו  שהילדים 
לספר לך כמה בקלות אפשר להתחלק ולאבד את כל 

קייט... ואילו אצל הערבים זה החמימות של היידיש
נראה שאדרבה... זו הנטיה הטבעית ואם כבר קשה..  
אז קשה מאוד להוציא אותם מזה.. לך לעזה ותראה 

... באופן טבעי הם  15-16-שכמעט כל הצעירים בני ה
כל   על  אדוקים  דוסים  אלא  סתם  ולא  דתיים!!! 

אצלם...     הטבעי  השפראך  זה  אתה  הראש!!  איך 
תבין: אנחנו פה עובדים כ"כ קשה  מסביר את זה??  

עם הנוער שלנו... אנחנו תופסים אותם בגרון שיעברו  
את גיל הטיפש עשרה וישארו מחוברים... ואילו בעזה 
הם   איך  אותם  נשאל  אולי  טבעיות...  בכזו  הולך  זה 
הייתי   שלהם??  הצבאי  הסוד  מה  זה??  את  עושים 

 מאוד שמח שזה ילך בקלות.. 
כי יום אחד   תבין: מאיפה התעוררתי לחשוב על זה?  

פתאום חשבתי לעצמי: רגע... מה כ"כ מסובך בארגון 
את  ושוברים  העולם  מעיני  שינה  שמדיר  החמאס 
לא   זה  נגדו  שנלחמים  וכמה  אותו  להכניע  הראש 
ארגון   לא  זה  שחמאס  מפנימים  כבר  והיום  עובד... 

 אלא רעיון שא"א לנצח אותו. 
החמאס   של  המנוע  כל  סו"ס  הרי  מבין:  לא  אני 
דתית   תפיסה  על  יושב  הכל  דת!!!!  על  מתבסס 
דתי  לקחת  מסובך  כ"כ  נו...  קיצונית...  איסלאמית 

חילוני??   אותו  ולעשות  אותו  הרי  ולקלקל  זה  זה... 
   קורה בשניות!!!!

ציונים ציונים... אתם הרי זוכרים מה עשיתם לניצולי 
בעליה  שהבאתם  ולמרוקאים  ולתימנים  השואה 

וכו'   הצעיר  השומר  ארגון  לא מטעם  שלי  )שסבתא 
שלה  דודות  הבני  את  שלקחתם  להם  סלחה 
ואחרי  ושלימים  יראים  ממשפחות  מפרשבורג 
אותם   ועשיתם  לכאן  אותם  הבאתם  השואה 
לחילוניות גמורות... אחת מהם היא הצליחה להציל  

הוכחתם איך   והשניה נשארה בקיבוץ עד סוף ימיה(
ולמחוק  טהור  נוער  לקחת  קצרה  תקופה  תוך  ניתן 
הצלחתם  קלות  בקלי  ליידישקייט...  זיקה  כל  מהם 
שאמור  האחרון  אני  הנשמה...  את  להם  לשרוף 
שזה   ואיך  קלות  בקלי  זה  את  עושים  איך  להסביר 

יידער... תכנס לישיבה קטנה  )ליידער לקורה בצי'ק...  
ותחלק שם לכל בחור אייפון... תוך שבועיים הישיבה 
פשוט   לא  כמה  יודעים  כולנו  הבעיה??  זו  נסגרת... 

 להיות חרדי וכמה קל לאבד את זה ככלי זכוכית...( 
את  לקלקל  מסובך  כ"כ  מה  ככה:  אם 
החמאסניקים?? שם לפחות זה מבורך... חמאסניק  
בסיפוקים  עסוק  הוא  לרצוח...  במקום  חילוני 

 שלו...?? 
יחכימו   הם  אולי  זה??  את  מסביר  אתה  איך 

 אותנו??  

זה   אבל  מעצבנת!!!!  הזו  השאלה  מודה:  אני  אז 
עליה   לענות  בשביל  לא  זה  מעצבנת...  שהיא 

)כן...  תשובות מתחמקות ומטייחות ולא נכונות...  
כל מי ששאלתי אותו מרח אותי... לא.. הם סתם  

לא  משחקים אותה... הם לא באמת דתיים... הם  
באמת צמים בראמאדאן... הם אוכלים בורקסים  
בשירותים... זה לא נכון!!  זה בדיוק כמו שיש כאלו  
על   שומר  באמת  לא  ישיבה  שבחור  לך  שיגידו 
של   הקבועה  בטעות  תפול  אל  לא!!  העיניים... 
שקיים   לקלוט  לבלוע  מסוגלים  השמאלנים שלא 
מושג של אמונה דת... הם טועים בזה גם בייחס  

הם    לחרדים  ולכן  לערבים..  בייחס  להבדיל  וגם 
 תמיד מפספסים בדיאגנוזה( 

לערבים יש שיטה מאוד עתיקה    והתשובה היא כך:  
השיטה   את  מזכיר  כבר  הרמב"ם  וברורה!! 
שלהם!!! השיטה שלהם היא שהיות ואלוקים הוא  
גדול... אז כל מה שאצלך זה בקטן הרי אצל הבורא  

 זה בגדול!! בענק!! הגיוני?? 
דחפים   יש  לי  שאם  מבחינתם??  אומר  זה  שמה 
יצריים שפלים!!!! ואני הרי קטן... אז הבורא שהוא  
גדול... במה זה מתבטא שהוא גדול?? שיש לו את  
אותם דחפים שפלים, אבל בגגגדול עפ"ל!!! יש לו  
לא   אבל  שפלים  יצרים  אותם  את  לספק  אפשר 

 סתם... אלא בסיטונאות...
שפל!!! אז הבורא הוא    קצתכלומר: אם אתה רק   

 שפל עפ"ל...   הרבה 
ערבית!!   עבודה  ערבי!!!!  ראש  לא  זה  הם  )ואגב: 

ואתה   אני  גם  סו"ס  טועים!!  לגמרי  לגמרי 
מסכימים שה' הוא זה שברא את ככככל היצרים  
של   קשים  ברגעים  ולפעמים  בעולם...  שקיימים 
כי   כח...  לתת  יכולה  הזו  המחשבה  התמודדות 
כשיש לך איזשהו דחף חזק ונדרש ממך להתגבר  
מרגיש   אתה  וסו"ס  ית'...  למענו  עליו  ולוותר 

פסיד משהו... אז תרגע... כי היות וה' ברא  שאתה מ 
את הדחף הזה!! אז מה שהפסדת פה בקטן, הוא  
יכול לתת לך בגדול... וכבר מצינו כזה דפוס הרגעה  
בחז"ל על תקן של 'עזרה ראשונה...' זה קיים וזה  
גם נכון!!! תסכים איתי שכשהתלמידים של רשב"י  

החמ אז מרגישים  כסף,  מרויחים  לא  שהם  צה 
ואומר: בקעה בקעה,   רשב"י לוקח אותם לבקעה 

אל תשכחו  -הימלאי דינרי זהב... להראות להם ש
שכשאתם עוסקים מול ה', אתם רק קרובים יותר  

   לשיבר הראשי(
ומעתה!!!! היות וזו התפיסה שלהם... אז השיטה  

 עובדת ככה:  
דבר ראשון: צעיר ערבי גדל בסביבה די סגפנית!!!  
עניין   יש  הערבית  להנהגה  לזה!!  דואג  מישהו 
להופיע   מתחילים  הזמן  עם  כי  יצרים...  בדיכוי 
לצעיר כל מיני פרפרים בראש... אבל לא!!! אסור... 
ואז!!!!!!   לנו...  אסור  ערבים...  אנחנו  שכחת?? 

גדל יותר  עוד  יחד    כשהצעיר  גדלים  והפרפרים 
לו   לטפטף  לאט  לאט  מתחילים  אז  איתו... 
יודע מה זה   לו על הבורא... ש... שאתה  ולספר 

 בורא עולם?? אתה יודע מה יש לו להציע??  
את כככל הדחפים היצריים שלך!! זה!!! זה מה יש  
לו להציע!! אבל בענק!!! פי שבעים ממה שאתה  
לכאן...   אותך  שלח  הבורא  מה??  רק  מדמיין... 
כל   ותעשה  בקולו  שתשמע  בשביל  מה??  בשביל 

מצווה...   שהוא  מה  מה  כל  שתעשה  )כלומר: 
ואם תעשה כל מה שהוא    שאנחנו נגיד לך בשמו(

רוצה, אז כל מה שאתה חולם כאן בקטן, הוא יתן  
 לך את זה בענק!!!!!  

האלו   הספורות  בשורות  כאן  וזהו...  לך...  כדאי 
 אמרתי את הכל...  

בכמה משפטים הקצרים האלו יצא השפן מהשק...  
שאלתי לפני רגע: למה כל ערבי  כעת הההכל מובן:  

הוא   יהודי  צעיר  כל  ואילו  דתי,  הוא  טבעי  באופן 
ראשון??   במושכל  פשוטה  חילוני  היא  והתשובה 

אצל ערבי... הבורא הוא איתי על אותו גל!!!    מאוד: 
לי יש קצת דחפים שפלים ולבורא יש הרבה יצרים  

לפומייהו...   עפרא  משתלם!!!  שפלים  וממילא 
יכול לספק   ליישר קו עם אלוקים... הוא  משתלם 
לך בדיוק את מה שאתה מחפש.... אלוקים ואתה  
זורמים על אותו כביש... אלוקים לא מנסה למתן  
לגמרי   אותך... לא מתנגד לפרא אדם שבך... הוא 

 זורם על הפרא הזה.. 
דתי  להיות  קל  לערבי  כמו    -- שתבין:  בדיוק 

 שלחילוני קל לצאת לעבוד!!! 
הרי סו"ס אף אחד מאיתנו לא אוהב לעבוד קשה...  
ויוצאים  קמים  כולם  זאת  בכל  איך  אז  נו... 
מוכן   ואני  כסף...  רוצה  אני  סו"ס  כי  לעבודה?? 
להתאמץ ולהזיע בשביל זה... ולמרות שהכסף לא  
סבלנות   מספיק  לי  יש  אבל  רגע...  באותו  מגיע 
הלב   משאלות  את  להשיג  לחתור  כדי  רוח  ואורך 

או במילוי  שלי.  שטוף  ערבי  ערבי!!  דבר  תו 
סיפוקים. ופשוט הסבירו לו שהכתובת להשיג את  
תשקיע   לך...  כדאי  הבורא...  זה  הלב  משאלות 
בבורא... תיישר איתו קו... תצום בשבילו... תתאבד  
ותהרוג בשבילו יהודים ואז הוא יספק לך את זה פי  
הדתיים  הערבים  שמספר  הסיבה  זו  שבעים... 

ה היהודים  באחוזים!!!  מספר  כמו  בדיוק  וא 
שיוצאים לעבוד בתל אביב באחוזים... כמו שבתל  

הם   80אביב   כי  כי...  לפרנסתם  עובדים  אחוז 
בסה"כ רוצים כסף וזו הדרך... אז אותו דבר בדיוק  

אחוז מוסלמים דתיים כי כך    80בעזה... בעזה יש  
 הם ישיגו את מילוי הסיפוקים שלהם... 

--- 
עד כאן דיברנו על הערבים... וכעת חובה ללכת  
קבין.  תשעה  של  עירוי  לכה"פ  או  למקווה... 
ובדוחק ממש אפשר להקל בנטילת ידיים כדין  
מי  שהתעסק במקומות המטונפים האלו... אשר 

 בשר חמורים בשרם...
וכעת נחזור הבייתה... ליהודי הזך והטהור... לעם  

לא קל להיות יהודי חרדי!!!! אתה יודע     הנבחר...
בכורי ישראל..    בני כה אמר ה'  -למה?? כי היות ו

 אתם לה' אלוקיכם... מה זה אומר??    בנים.היות ו
בחיים:   כלל  ויש  שלי!!!  אבא  הוא  שה'  אומר  זה 
אבא תמיד פחות נחמד מכולם!!!!  אתה יודע למה  
אבא שלי לא נחמד?? כי איכפת לו ממני!!! אבא  
ואמא שלי אף פעם לא נרתעו מלהתעמת איתי כי  
היה להם באמת מאוד איכפת ממני... שאני יאכל  
כמו   ושאני אתפתח  בן אדם...  ממני  ושיצא  בריא 

מה  שצרי להבין  כשיר  הייתי  תמיד  ולא  והיות  ך... 
ולא   איתי  נאבקו  פשוט  הם  אז  לי...  טוב  באמת 
שתמיד   זוכר  אני  זה!!!  את  אשכח  ולא  ויתרו... 
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צריכים   ההורים  תמיד  למה  לעצמי...  חשבתי 
רע   מה  ורבים??  ומתווכחים  קשים  כ"כ  להיות 
בדוד החמוד הזה מבית הכנסת שמחלק סוכריות  
על ימין ועל שמאל... הוא לא עושה תנאים... הוא  
לא אומר לי רק אחרי שתגמור ארוחת צהרים... לא  
'חופר' לי שאני אלך לישון ולא משגע אותי שאני  

אמרתי  אצחצח   פעמיים  ולא  פעם  לא  שיניים... 
יותר אוהב   לאבא ואמא שלי בפנים שאני הרבה 
לא   פעם  אף  השכנה  כי  השכנים!!!  אצל  להיות 
נאבקת איתי... כשהיא ביביסיטר שלי, אם אני לא  
לא   איתי...  זורמת  לי...  מוותרת  מיד  היא  רוצה... 
רוצה   היא  מה  לי  אומרת  הזמן  כל  לא  מציקה... 

עושה... אני    שאני  מה  אותי  שואלת  היא  הפוך!! 
אמא   כזו  עלי  הלוואי  אותי...  מרגיע  מה  רוצה... 
מקסימה!!!! ואכן באמת הורים יקרים... אני רוצה  
כנה:   ולפנות אליכם בדאגה  לנצל את הבמה הזו 
שימו לב... הילדים שלכם יותר אוהבים את הדודה  
מהרחוב מאשר אתכם... ונכון זה לא כ"כ נעים??  

 צת מעליב??  נכון זה ק
לי   יש  לכם...  מפריע  זה  אם  יקרים...  הורים  לכן 
מהרחוב...  מהדודה  תלמדו  פשוט  קל:  פתרון 
תלמדו ממנה טקטיקה של תקשורת... תדעו לכם  
הדודה   את  אוהב  שלכם  שהילד  שהסיבה 
מהרחוב... כי היא נחמדה... היא נותנת לו סוכריות  
שיאכל,   היום  כל  אחריו  רודפת  לא  הגבלה...  בלי 

א גוערת בו... לא מציקה כמוכם...  אף פעם היא ל
ירחקוך...   ומעשיך  יקרבוך  מעשיך  נאמר:  זה  ועל 
שהילד   רוצים  אתם  אם  יקרים!!!  הורים  ולכן 
אמא   להציק,  תפסיקו  אז  אתכם...  יאהב  שלכם 
יקרה: מחר בבוקר תבואי לילד שלך... ותדחפי לו  
יחזור   כשהוא  טופים...  של  שלימה  חבילה  ביד 

אותו תשגעי  אל  ועוף...    אחה"צ  תפו"א  שיאכל 
ואני   ודוריטוס  כיף  כיף  של  צלחת  לו  תני  לא!! 
מבטיח לך שאם תעשי את זה, הילד שלך יאהב  
מה   מהרחוב,  הדודה  אוהב את  שהוא  כמו  אותך 

 דעתך אמא יקרה???  
התגובה   תהיה  מה  אלו...  שורות  שקורא  אמא 

תנחית    שלה?? קומתה...  מלא  בזעם  תקום  היא 
 מכה על השלחן ותזעק:  

בריא!!   יאכל  שלי  הילד  לא!!!  ואופן  פנים  בשום 
הילד שלי יגדל בן אדם!!! הילד שלי יתפתח כמו  
שצריך ויהי מה!! אה... אבל אמא... אבל זה גורם  
נגדו?? כאילו   לילד שהוא מזהה אותך כאילו את 

רעה??  אמא  מה    את  שיחשוב  לי!!!  איכפת  לא 
שהוא רוצה!!! איכפת לי ממנו... הוא יקר לי הרבה  
יותר מהייחס שאני מקבלת ממנו... שיגיד עלי מה  

שיחשוב מצידי  רוצה..  יותר   שהוא  שהשכינה 
 טובה ממני... ואני אמשיך לדאוג לו!!!!  

יש   האם  למטרה?  קלעתי  נכון?  אמרתי  האם 
 הורים שלא מסכימים איתי??  

הקב"ה   של  ההתנהלות  בדיוק  שזו  זהו!!!  אז 
מולנו...  אבא שבשמים פונה לבן שלו ומבהיר לו  
חד משמעית: אני שונא זימה!!! זה רע לך!! זה לא  
מזה   שתתרחק  ממך  מבקש  אני  ולכן  לך!!  בריא 

 כמו מאש.. 
נורא   ואני  לי...  בא  רוצה...  כן  אני  אבא...  אבל 

כן בני היקר... אני יודע כמה זה קשה לך...  רוצה...  
ואני יודע שהיית רוצה שאני ארשה לך... והכי קל  
זה להרשות לך... אבל אני אבא שלך ואתה יקר לי  

מידי... חבל לי עליך... ולכן אני לא מרשה לך את זה... 
)ואל תדאג: אני אתגמל אותך על הקושי... אבל אני  

 לא מרשה כי אתה יקר לי( 
אבל אבא שבשמים... בתור בן שלך.. חבל לי עליך... 

אדון אז נדברו.. אני יודע כמה שחשוב לך הקשר    - אני
מאוד   יתברך  אתה  נכון??  שלך...  הילדים  עם 
טוב...  קשר  איתך  ישמרו  שלך  שהילדים  משתוקק 
יבואו לבית הכנסת ויתפללו אליך ויהיו דתיים חזקים  

לטובת ה'...  אנא  אבל  בך...  כדאי    ודבוקים  העניין: 
שתיישר קו עם הבנים שלך!!! ברגע שאנחנו רוצים  
משהו אחד... ואתה יתברך רוצה משהו אחר... ואתה  

מה זה גורם??    - מתעקש על זה... אתה יודע רבש"ע
זה מה שגורם שיש כ"כ הרבה יהודים חילונים... יש  
כ"כ הרבה צעירים שמרגישים ריחוק ממך ית'... כי...  

אתה אבא כזה שלא זורם איתם  כי הם מרגישים ש
 על המילוי סיפוקים שלהם... 

הערבים   איך  תראה  חבל...  לא  שבשמים...  אבא 
אדוקים בבורא... תראה איך הם 'בסדר' איתו... כולם  
דתיים... כל הערבים מבינים שאלוקים זה הכתובת  
הכי טובה בעולם... ולמה? כי הוא זורם איתם באותו  
ראש... הוא לא מתעמת איתם!!! הוא לא הולך נגדם  

רו שהוא  להם  משדר  לא  הוא  משהו  קונטרה!!  צה 
נדברו,   אז  אדון  פה  ואני  רוצים...  שהם  ממה  אחר 
מאוד משתוקק שגם בניך אהוביך עם ישראל גם הם  
ירגישו מחוברים אליך באופן טבעי... אז אנא ה'... מה  

נו...  איכפת לך לזרום עם היצרים של הבנים שלך...  
 מה יש לקב"ה לענות על הטענה הזו???  

ענתה   אמא  שאותה  מה  בדיוק  עונה  הקב"ה 
 מקודם...  

בני היקר... אני אבא!! אני לא הזקן מבית הכנסת... אני  
אבא!!!! ואבא אמיתי דואג באמת לילד שלו... ואם יש 
משהו שלא טוב לך... אני לא נרתע מלהתעמת איתך... 
הדוד ? ! ? לדוד חשוב לתת ממתקים!!! כי הוא רוצה  
לשמר   צריך  הוא  מחיר...  בכל  אותו  יאהבו  שהילדים 

משתדל ליישר קו ולתת לילדים את   לקוחות... לכן הוא
לא   לו...  כי מה איכפת  בכל מחיר...  מה שהם אוהבים 
לילה   לידם  ישב  לא  הוא  שלהם...  השיניים  לו  איכפת 
שלם כשהוא יטפסו על הקירות מכאב... לא איכפת לו  
איתו  שישמרו  העיקר  שלהם...  האישיות  של  העתיד 

לוקיכם, קשר עין... אבל אני אבא!!!!! ובנים אתם לה' א
ואני אגיד לכם מה שבאמת טוב לכם אפילו שהיא לא  
עריב לאזניים שלכם... אני אגיד לכל צעיר שאני שונא  
לו בתקופות מסוימות  יגרום  זה  יודע...  ואני  זימה!!!!! 
בחיים לזהות אותי כאבא לא נחמד... הוא ירגיש שהוא  
שיש  יודע  ואני  שלו...  הבן  שהוא  בגלל  דווקא  מפסיד 

ומוכרת    לזה מחיר ותחושה טבעית  ריחוק מסוים  של 
אותו...   מבין  'לא  שלו  שאבא  שמרגיש  ילד  כל  של 
לא  שההורים  בטוח  ישיבה  בחור  גם  וילד...  )הלוואי 
מבינים אותו... רק בגלל שהם היחידים שבאמת איכפת 
להם  עולה  זה  כי  מטייחים  לא  הם  ולכן  ממנו,  להם 

א מקנא בהם... כן... לחילונים מותר הכל... והו  בחיים...(
כן... מתי תבין שחילונים  ולי אסור??  למה להם מותר 
זה ילדי רווחה אומללים!! הם לא זכו לקשר נורמלי עם  
הם  רחוב...  ילדי  הם  מוזנחים...  הם  ולכן  שלהם  אבא 
מרוב  אלא  טיפוח  מרוב  לא  רוצים  שהם  מה  עושים 
שבשמים  אבא  של  המטופח  הבן  ואתה  הזנחה... 

יגיד לי בדיוק מה הוא רוצה ומה    שאיכפת לו ממך הוא
באיזשהו מחסום רגשי בגיל צעיר,    לא, גם אם זה כרוך

שאתה מזהה אותו כאחד שלא משתווה איתך ולא  
 מבין לצרכים שלך...  

כן!!! מותר לנו לדעת שאבא שבשמים הוא לא    --- 
 דוד!!!!  

אשתי לפעמים מתלוננת עלי שאני לא אבא של  
הילדים שלי אלא דוד שלהם!!!! כן... יש לי חולשה  
שאני נוטה לוותר מידי מהר, ומאוד אוהב לפנק... 

לא תמיד במקום...   כשזה  מוכרות של  גם  )צרות 
לפנק,   נוטים  הגברים  שרוב  חושב  אני  גברים... 
למה   בניגוד  גבולות...  להציב  נוטות  והאמהות 
שמקובל לחשוב... האם אני צודק או שזה סתם  
  אינטרס שלי להכניס את כולם לחולשות של...י?(
דוד   להיות  רוצה  אתה  צודקת!!!  אשתי  עכ"פ 
בתור   אבל  שלך...  האחיינים  עם  תזרום  טוב?? 
אבא?!? אבא טוב זה אבא שאיכפת לו באמת!!!  
גם האבא   לו הוא לא נרתע מלהיות  ואם איכפת 

 הילדים!!   הרע שלא משתווה עם 
כן... הילד שלי רוצה לחיות כמו צועני... ואני לא!!!  

 לא אתן לו את זה!!  
הוא יכול להתעצבן ולהסתכל עלי כמו אחד שלא  
מבין אותו... והוא יכול לחשוב ככה עד מחר... הוא  
לשמור   בשביל  רק  לו  לוותר  בשביל  מידי  לי  יקר 
קשר טוב איתו... אני מוכן לשלם את המרי הזה  

שלו...   הנצחית  הטובה  מגיע  בשביל  אני  וכאן 
זו הסיבה שהיהדות שלנו    לנקודה מאוד חשובה: 

פחות   אדוקה!!!  פחות  מתלהבת!!!  פחות  היא 
 שהאידית מהמוסלמים!!  

קטגוריה   של  סוג  מציפים  פעם  שמידי  כאלו  יש 
גם   בטח...  מאיתנו...  צדיקים  יותר  שהערבים 
לעבודה מגיעים יותר בזמן מאשר לבית הכנסת..  

בעבודה   לביתך!!! כי  עושה  שדבק    אתה  וערבי 
הצליחו לשכנע אותו    הוא עושה לביתו, באלוקים,  

חולם   שהוא  הצרכים  את  מספק  שאלוקים 
צורם... עליהם...   כצורנו  לא  כי  לא!!!  אצלנו  אבל 

שהקב"ה   מתפשר  בלתי  עקרון  יש  ביהדות 
רוממות...   ממך  תובע  ה'  נאצל...  ה'  מרומם!! 
התעלות... הקב"ה לא כ"כ נחמד!!! הקב"ה דורש  

הטבעים  מעל  להתעלות  שלי...   ממני  המולדים 
אנחנו   זה  בשביל  ובדיוק  רוממות...  תובע  הוא 

 יהודים!!!!! 
האומה  אנחנו  זה  בשביל  בדיוק  מתכוין??  אני  מה 
בכל   ה'  אחרי  ללכת  שהסכימה  בעולם  היחידה 
בתנאי   האלוקים  אחרי  ללכת  מוכן  גוי  כל  מחיר... 

)על משקל:  שאלוקים מיישר קו עם הדחפים שלו...  
  לא עבדו ישראל ע"ז אלא בשביל להתיר להם עריות(

אבא   ונשמע!!!  נעשה  לקב"ה  שאמר  היחיד  והעם 
שבשמים: תגיד לנו מה אתה רוצה!!! תחנך אותנו...  
להרכין   מוכנים  אנחנו  אותך...  לכבד  מוכנים  אנחנו 
ראש ולהבין שיש כאן אבא שדואג לנו ולמרות שהוא  
מצטייר כמתעמת מול חלק מהדחפים שלנו... אנחנו 

כל דת... איזו    מבינים שזה אבא!!! וזה הטוב שלנו...
מבחינה שיווקית אי  שתהיה... מנהיגי הדת מבינים ש

יגיש דרישה דתית שהיא מנוגדת  אפשר שאלוהים 
חזיתית לטבעים והדחפים שלנו!! כי... כי האלוהים 
להצמיד  שמעיזה  אחת  אומה  אין  לבד...  ישאר 
אחד   כל  כי  זימה'!!  'שונא  המשפט:  את  לאלוהים 
ויגיד   פרסה  יעשה  זימה...  שונא  שאלוקים  שישמע 

אחר... מישהו  תחפש  טוב...  היחידה    כל  האומה 
בפנינו   מציבה  משמעית  חד  בצורה  שהתורה 

 שהקב"ה שונא זימה... זה רק תורת ישראל!!!  

כי הקב"ה הוא אבא ואני מוכן להיות הבן שלו 
 ולכבד את הרצון שלו... 
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 )למתעניינים בנושא...(... תהיום נלמד ספר אזרחו
השפראך יותר ענייני... ופחות תורני... כי... היום נפתח ספר אזרחות!!! אבל של כנסת הפעם לשם שינוי 

ישראל... כן... היות ובלאו הכי כעת יומי דפגרא... ואנחנו לקראת הסיום של מסכת סנהדרין... ותצרף 
לזה את הפולמוס הפוליטי הממושך שמסרב לרדת מסדר היום סביב הדקויות של כיפופי הכוחות 

אז זהו!! שמותר לנו לדעת שהמבוכות האלו הם לא משהו הדרג המשפטי לדרג הממשלתי...  שבין
טרי... זה מבוכה קבועה שכבר התמודדו בה לאורך כל הדורות, והכי הכי יש לזה תקדימים ביהדות... 

יש  ורק בתור דוגמא קטנה:כן... תתפלא לשמוע... גם ביהדות ישנם רשויות שתלויות אחת בשניה... 
השאלה היא: מי מדורג מעל  בי"ד הגדול...ומצד שני  מלך!!בעם היהודי שני קדקודים!! מצד אחד 

מי?? האם המלך אחראי על מינוי בי"ד הגדול.. או אדרבה... בי"ד הגדול ממנים את המלך? אז הנה לך 
המורכבות הראשונה... מצד אחד: משנה מפורשת: אין ממנים מלך אלא ע"פ בית דין הגדול!!! זאת 

)לא זו בלבד... אלא מבחינה מסוימת המלך מייצג את מלך!! והם ממנים אותו!!! אומרת: בי"ד מדורגים מעל ה

הרשות המבצעת... ובי"ד הוא הרשות המחוקקת... ממילא המלך מחכה להכרעה מהרשות המחוקקת, ועל פי ההכרעה שלהם, 

אבל!!! יש צד שני למטבע... אל תשכח שלפתע הגיעו היוונים והשתלטו על המקדש, המלך ניגש לבצע...( )
או לחילופין הגיע הורדוס או ינאי המלך והרגו את כל הסנהדרין ואחרי שנסתלקו האויבים והגיע הזמן 
להחזיר עטרה ליושנה... מי כעת האיש החזק שיקבע עובדות בשטח, וישים את האצבע על הת"ח 

עובדות על  חה באמת הבנין את מי שלא מתאים??? רק מלך! רק מלך יכול להניח כאלוהנכונים, ויד
)ובאמת ככה היה לאורך הדורות, דוד המלך היה ראש הסנהדרין ומשמע שגם שלמה המלך, ככה גם יהושפט השלחן!!! 

 וכמובן חזקיהו... כי בשביל להקים סנהדרין מאפס חייבים מלך, אבל כשיש סנהדרין המלך צריך את האצבע של רוב בסנהדרין(
הנה לך דוגמא של היררכיה מורכבת!! מצד אחד: בי"ד הגדול ממנים את המלך... ומאידך גיסא בסוף 
המלך הוא בעל השרירים והוא בסוף יקבע את הלו"ז לטוב ולמוטב... הוא זה שח"ו יהרוג את כל 

 הסנהדרין... ומחליפו הוא זה שיקים את הסנהדרין מחדש.
מהנושאים המורכבים ביותר!!! שאלת השאלות: מה קורה כשבי"ד הגדול אבל כעת נעבור לאחד ---

 ובכן: )עד שתרדם(כעת תנשום נשימה עמוקה ותתרכז רוצה לבטל תקנה שתקנו הבי"ד שלפניו?? 
שבלשכת הגזית!! לדוגמא: לצורך  -הרשות המחוקקת  ה י ח י ד ה  בעם ישראל זה רק בי"ד הגדול

העניין, יום אחד הועלתה הצעה בבי"ד הגדול לגזור גזירת מרחצאות בגלל שראו שהבלנים מחממים 
בשבת ואומרים בערב שבת הוחמו ולכן רצו לגזור שיהיה אסור לרחוץ בשבת בחמין... כעת מי הם 

סמכות לחקוק כזה חוק? אך ורק בי"ד הגדול!!!! ואכן הנשיא הגיש את הצעת החוק... ועמדו למנין... ה
אצבעות נגד... והתקנה עברה ברוב!! וזהו... מכאן ואילך התקנה יצאה  32אצבעות בעד!!! ו 38היו נניח 

אל תשכח שבמקביל  אבל!!!!ת סגורות בשבת כתקנת בי"ד הגדול... לדרך... רבותי: מהיום המרחצאו
זקנים... יש עוד מאות רבות של סנהדרין קטנה שמפוזרים בכל גבול  71לבי"ד הגדול שיש בו רק 

ישראל, ובכל סנהדרין קטנה יש כ"ג ת"ח מופלאים בחכמה... בקיצור: מדובר באלפי תלמידי חכמים 
חקיקה של תקנה, רק שגם להם יש דעה... אבל כפי שסיכמנו אנחנו לא שואלים אותם... כי בייחס ל

 הבי"ד הגדול קובע... 
אבל!!!!!! למרות שהאצבע שלהם לא רלוונטית... בכל זאת!!! בי"ד הגדול עורך משאל פנימי בתוככי 
כל הסנהדרי קטנה שבארץ ישראל... חשוב ונחוץ לבי"ד הגדול לשמוע חוות דעת כוללת של כל אחד 
מהת"ח שיאמר דעתו בייחס לתקנה החדשה.. )ועוד מעט אני אסביר לך למה..( ואכן עשו משאל 

 3054דיינים בעלי זכות הצבעה...  5382ימי... והתשובה הייתה מפתיעה מאוד... מתברר שמתוך פנ
בעד!!! בקיצור: בבי"ד הגדול היה רוב מוחלט בעד!!! ואילו בייחס לכלל הסנהדרי  2328נגד!!!! ורק 

להם קטנה יש רוב מוחלט נגד!!  נו... כעת נשאלת השאלה: למאי נפקא מינה? הרי סיכמנו שהדעה ש
לא רלוונטית??  אז אני אגיד לך:  כעת!!! נכון לעכשיו!!! ההרכב של בית דין הגדול הוא שהנטיה היא 

ת"ח בסנהדרין קטנה, היות ואנחנו נגד... אז קיים  3054-כן לגזור גזירת מרחצאות. אבל היות ואנחנו ה
 )שאנחנו כבר עכשיו מתנגדים אליה...(סיכוי!!!! שבעוד כמה שנים תהיה אפשרות לבטל את התקנה הזו 

אמנם לא עכשיו!! כי עכשיו כך היא ההחלטה של בי"ד הגדול, וזה ההרכב הנוכחי והם קובעים וכך 
שנה.. לבנתיים הנשיא הסתלק לבית עולמו... הגיע נשיא אחר  15הם החליטו...  והנה... חלפו להם 

בצד המיעוט, אבל בייחס אלינו הוא היה בדעת  )ובבי"ד הגדול הוא היהשהוא כבר מהרגע הראשון היה בצד שלנו... 

)אם אבל עכשיו... לאחר כך וכך שנים... שלבנתיים הספיקו להיות עוד כמה תזוזות בבי"ד הגדול..   הרוב(

וכעת הנשיא החדש שמכיר  זה דיינים שפינו את מקומם או שנפטרו והגיע אחרים במקומם והמרקם של הדעות השתנה(
את הנפשות הפועלות מקרוב מבין שהגיע שעת הכושר ויש לו את הרוב הדרוש לבטל את התקנה 

אז כאן יש כלל מאוד ברור ומוכר: שאין בי"ד רשאי  נו... איך כעת מבטלים תקנה???שנה!!  15מלפני 
לבטל דברי בי"ד חבירו אא"כ גדול ממנו בחכמה ובמנין... כלומר: אם אנחנו רוצים לבטל גזירה שבי"ד 

)אז את שנה אנחנו צריכים להיות בי"ד שיותר מהם גם בחכמה וגם במנין!!!  15הגדול תקנו לפני 

אבל מנין... איך בי"ד הגדול יכול להיות יותר גדול במנין??  ה'חכמה' תעזוב רגע בצד... עוד מעט נגיע אליה...(
ולא יותר?? אז כאן מגיע הרמב"ם ומחדש: שבדיוק בשביל זה יש משאל  71הרי בי"ד הגדול הוא תמיד 

 יותר נרחב בין ככככל החכמים שבדור... 
והיות ובשעתו!!! כשגזרנו גזירת מרחצאות עשינו משאל ויצא לנו רוב מוחלט נגד ומיעוט בעד!!! הרי 

בסנהדרין קטנה. ב.  2328 -כעת בשביל להיות גדול במנין!! אנחנו בסה"כ צריכים: א. רוב של יותר מ
)על זה כבר תסמוך על הנשיא החדש, שהוא לא התחיל את המהלך לפני שהוא וידא שיש לו רוב בבי"ד הגדול  36רוב של 

בשביל זה ספרנו כבר אז כמה מהסנהדרי קטנה בעד או נגד,  הבנת?? זה נקרא רוב מנין!! בבי"ד הגדול(
כדי לדעת כמה  בעדבשביל השלב שאם יום אחד ירצו לבטל את התקנה... שידעו כמה היה מנין ה

נדרש מהבי"ד שיהיה 'גדול הימנו במנין' בשביל לבטל את דברי בי"ד חבירו... וכיון שעשינו משאל 
בעד.. אז כבר כולם הבינו שאפשר יהיה לבטל אותה יחסית בקלות כי כבר  2328והתברר שהיו 'רק' 

הגדול ואז נוכל להשיג  עכשיו יש רוב נגד בכלל הסנהדרין... וכל מה שצריך זה שיתחלף ההרכב בבי"ד
  )להבדיל אבל הממשל בארה"ב קצת מזכיר את המנגנון הזה... רוב בסאנאט ורוב בבית הנבחרים(גם רוב בבית דין הגדול... 
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כאן חשוב למסור מודעא ולהוציא מלב, ש'גזירת מרחצאות' הינה ועודנה ולעולם לא בטלה ולא באה כאן אלא   בקרוב ממש
 כדוגמא.

עד עכשיו הסברתי מה זה 'אין בי"ד יכול לבטל דברי בי"ד חבירו עד שיהיה גדול ---
כעת צריך להסביר מה זה גדול בחכמה!!! לפי איזה קריטוריונים !! מניןו )חכמה(-ממנו ב

אז דבר ראשון: הרמב"ם אומר: שבי"ד גדול בחכמה    חכמה...??בודקים בי"ד שגדול ב
זה תלוי במישהו אחד ויחיד: הלא הוא הנשיא!!!! הנשיא קובע את החכמה של הבי"ד... 
ואם הנשיא הוא חכם יותר גדול מהנשיא שלפניו, אז הבי"ד כולו נחשב שהוא גדול 

מי הוא זה שאמור לחלק את הציון הכ"כ  וכאן נשאלת שאלת המיליון:מחבירו בחכמה... 
כ"כ רגיש הזה? מי יכול להיות סמכות לערוך השוואות ולהגיד... תשמע... הנשיא הקודם 
היה אמנם גיוואלדיג... אבל הנשיא כעת עוד יותר ממנו בחכמה?? רק לחשוב על זה 

זה  שיש מישהו שיש לו סמכות לחלק כאלו ציונים זה מצמרר... ותחשוב שמניחים את
אני לא מדבר פה על סתם נאייעס... לאיזה רב אנחנו יותר מתחברים... ולמי היה )השלחן בלי כפפות!!! 

יותר מנדטים בבחירות... אנחנו מדברים פה על החלטה שיש לה השלכות הלכתיות מרחיקות לכת!! האם 

נו... מה אתה אומר? מי אמור לחלק את הציונים   לבי"ד הנוכחי יש סמכות יותר מהבי"ד הקודם(
)ואני שוב מדגיש: שהכל פה נטו כיד ה' אז חשבתי על כמה אפשרויות...  הדרמטיים האלו??

 הטובה עלי... אני רק משתף אותך איך ניסיתי לפענח את זה במבנה הראש שלי.. זכותך להגיד אחרת.(
ואכתוב כאן אפשרות אחת: שלשם שינוי!!! זה עצמו מוגש כמשאל פנימי בתוככי בי"ד 
הגדול בעצמו... כלומר: מציגים 'משאלה' לפני שבעים ואחד זקנים, מי לפי דעתם יותר 

)מה תטען: בטח שרובם יגידו שהנשיא הנוכחי חכם, האם הנשיא החדש או הנשיא הקודם?? 

יותר, כי הרי סו"ס אנחנו מדברים פה על מקרה שחותרים מתחת לפני השטח לבטל תקנה מהבי"ד הקודם, 
יא העכשוי חכם יותר... אם ככה, המשחק מכור מראש... והיות והדרך היחידה זה רק בתנאי שנכריז שהנש

אבל לא!! קח בחשבון שיש פה עוד כמה שיקולים, כי ברגע שרובם אומרים שהנשיא החדש יותר חכם, זה 
מעניק צ'ק פתוח לערער ולבטל את כל התקנות האחרות שהבי"ד הקודם תיקן, ממילא גם מי שנקודתית 

הקודם, הוא לא יעשה את זה אם הוא לא משוכע שהבי"ד הקודם טעה חותר לבטל תקנה מסוימת של הבי"ד 

ואם אני צודק בכל התיאוריה שלי נוצר פה פיזור סמכויות מאוד ברוב ההחלטות שלו( 
מאוזן!!! שמצד אחד בשביל להגדיר 'רוב מנין' צריכים משאל כללי של רוב חכמי 
הסנהדרי קטנה שבדור... ואילו בשביל להגדיר את מעמד הנשיא בעצמו, כאן צריך רוב 

 בבי"ד הגדול... זה מאזן מאוד מעניין...
ואם צדקתי בכל ההיררכיה הזו ולא טעיתי בגדול.. לפי"ז הבנתי לראשונה מהי הסמכות ---

של הנשיא!!! סו"ס כולנו מבינים שהנשיא אמור לשאת עמדת השפעה משמעותית!!! 
ותמיד לא הבנתי במה זה למעשה מתבטא?? הרי כשעומדים למנין יש לנשיא אצבע אחת 

וע לנו שיש לנשיא זכות ווטו, אם ככה תכל'ס... במה בדיוק כמו הקטן שבבי"ד הגדול... ולא יד
והתשובה היא: שיש לנשיא  העמדת כח שלו יותר חזקה מכל אחד מהשבעים סנהדרין?? 

תפקיד אחד מאוד מאוד דומיננטי שלטעמי זה עיקר הכובד משקל שמוטל עליו והיא: שהוא 
האחראי על סבב המינוים של סנהדרי קטנה בכל גבול ישראל!! כלומר: ע"פ תורה צריך 
שבכל עיר ובכל פלך יהיה סנהדרי קטנה ולכה"פ בי"ד של ג', והנשיא מפעיל מערכת 

שולחת זרועות בכל פינה בא"י לחזר ולקבץ ת"ח שראוים לשבת על מדין והנשיא מסועפת ש
בונה הרכבים של סנהדרין בעוד עיר בא"י ועוד עיר... ותחשוב שכל שני וחמישי נפתח עוד 

איש וכבר מתבקש  120)אל תשכח שמספיק עיר שיש בה  ועוד סנהדרין של כה"ג בעוד עיר בישראל...
איש קיימים בא"י ועדיין ממתינים בכיליון עיניים  120לפתוח בה סנהדרי קטנה, תנסה לחשוב כמה ערים של 

  שהנשיא 'יגיע אליהם' ויאשר מינוי של בית דין של ג' ומשם לסנהדרין כ"ג(
ופה!!!! פה מאוד מאוד משנה מי הוא הנשיא... כי מיותר לציין שהנשיא קובע את הקו 

 הכללי ואת אופי הדיינים ואת הלך הרוח שלהם... 
)הוא כמובן נבחר רק כי הוא הצליח עד כה להסתיר ותאר לעצמך שנפלנו עם נשיא שהוא צדוקי, 

את התרמית, ומה אתה חושב, הוא עדיין!! הוא עדיין מסתיר את הצדוקיות שלו... כי הוא עדיין לא סיים 
 ליצור את תנאי השטח המתאימים להפיכה...(

והנשיא כעת פותח בשיא המרץ עשרות רבות של סנהדרי קטנה, והוא כמובן בוחר אותם לפי 
האג'נדה שלו... הוא דואג למנות רק מ'השטיבל' שלו כאלו שכופרים בתורה שבע"פ, וסבורים 
שאין חולו של מועד מן התורה, וספירת העומר היא ממחרת שבת בראשית... ואחרי שהוא סיים 

ה אלפי 'חכמים' שהם לגמרי בקו שלו והוא כבר מרגיש בטוח שיש לו רוב סבב מינוים של כמ
בדרג ה'תחתון', לפתע ביום בהיר הוא הנחית כאן בבית הדין הגדול משאל לבטל רשימה ארוכה 

)שכידוע: התורה תלתה את ה'שבתון' של של איסורי מלאכה שחכמים גזרו בחולו של מועד.. 
ומה לעשות שהנשיא כבר מגובה ברוב מנין של  ים בזה(חוה"מ בדעת בי"ד והצדוקים לא מוד

!!! ואוי אוי אוי... מה אנחנו )שהוא בעצמו מינה לצורך העניין בתרגיל ערמומי במיוחד(דיינים 
עושים עכשיו... אנחנו בבי"ד הגדול קולטים את המרמה מאוחר מידי?? איך נוכל לסכל את 
ההפיכה החקיקתית של הצדוקים והשתלטותם על בי"ד הגדול?? אז הנה... בדיוק בשביל זה לא 

ניינים בלי משאל מספיק רוב מנין!! צריך גם רוב חכמה!! ובשביל זה הנשיא לא יוכל להזיז ע
פנימי בתוככי בי"ד הגדול האם הנשיא הזה יותר חכם מהקודם... וכאן כולנו נעמוד על רגלנו 

 ני צודק במאזן אימה הזה? לא יודע... ונכריז: לא רבתי!!!! וכל התכניות שלו יגנזו!!!! האם א

אבל עכ"פ זה הפאזל שיצא לי... ואגב: אין לי שמץ של מושג במקצוע אזרחות של 
מדינת ישראל אבל עד כמה שאני מבין... הבלגן שיש היום תקוע די סביב הרגישויות 
האלו... על המינון של סמכות שיש לרשות אחת, עד כמה היא תלויה בשניה ועד כמה 

)אני עצמי בקושי הבנתי את המשפט האחרון שאמרתי עכשיו וטוב שכך... יש היא קובעת בשבילה... 

רק יש הבדל אחד!!! כשכאלו פלונטר ארעו בזמן חז"ל... כאלו שיוכלו להסביר לי מה אמרתי פה..( 
מישהו אחד בסוף הכריע את המערכה... הלא הוא המלך!!! לטוב ולמוטב... כשמדובר היה 
בדוד ויהושפט וחזקיהו ויאשיהו היה שם מלך אוהב צדקה ומשפט... ולזה אנחנו מחכים!!! 

וברחמים וצדקנו בצדק  השיבה שופטנו כבראשונה ומלוך עלינו אתה ה' לבדך בחסד
  ובמשפט...

 


